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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 3. 4. 2024 

Středa 3. 4. 2024, 8.00 h., hybridně (MS Teams + místnost č. 325/U2, FaVU VUT, Údolní 53, Brno) 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Jakub Polách,  

Radka Škodová, Marie Štindlová, Vojtěch Vaněk,  

nepřítomni: Martin Mazanec, Petr Mucha, Martin Žák 

host:  Filip Cenek 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 3. 4. 2024, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 20. 3. 2024, Karel Bařina;  

3. Projednání a schválení Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024, 

Jana Kořínková, Filip Cenek;  

4. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

5. Různé. 

 

1. Schválení programu řádného zasedání dne 3. 4. 2024, K. Bařina 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 3. 4. 2024. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisů ze zasedání ze dne 20. 3. 2024, K. Bařina 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 20. 3. 2024. 

Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdrželi se: 2, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

3. Projednání a schválení Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024  

Předsedkyně EK AS FaVU J. Kořínková informovala o hlasování ekonomické komise, které proběhlo per 

rollam od 29. 3. do 2. 4. 2024 s doporučujícím výsledkem schválit děkanem předložená Pravidla pro 

rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024. 

 

Usnesení EK AS FaVU: EK AS FaVU na svém zasedání dne 19. 3. 2024 projednala návrh Pravidel pro 

rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024 a doporučuje je ke schválení v upravené verzi, 

předložené děkanem dne 21. 3. 2024. Hlasování: pro: 4, proti: 0, zdrželi se: 1. Usnesení schváleno. 

 

Usnesení č. 3: AS FaVU schvaluje Pravidla pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024 

ve znění ze dne 21. 3. 2024. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 
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4. Informace vedení fakulty, F. Cenek  

▪ Děkan nasdílel dne 27. 3. 2024 na SharePoint AS FaVU Zprávu o činnosti ombudsmana Fakulty 

výtvarných umění VUT za rok 2023, která je – v souladu se směrnicí děkana Sociální bezpečí – 

zveřejněna ve veřejné části internetových stránek fakulty (https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-

struktura/ombudsman#souvisejici-odkazy). 

▪ Děkan v návaznosti na aktuální informace k Rozpočtu VUT (viz zápis AS FaVU ze dne 20. 3. 2024) sdělil 

informaci předsedy AS VUT z Kolegia rektora ze dne 2. 4. 2024, že rozpočet univerzity bude 

pravděpodobně schvalován na mimořádném zasedání AS VUT dne 7. 5. 2024. Číselný model sestavení 

rozpočtu VUT, který děkan představil již na minulém zasedání AS FaVU, je dostupný s drobnými 

opravami rozdělení Institucionální podpory na SharePointu AS VUT. 

▪ Děkan přítomné krátce informoval o chystané evaluaci VaV a DSP na VUT, které bylo tématem Kolegia 

rektora dne 2. 4. 2024 a kterého se účastnil společně s proděkankou L. Veselou. V návaznosti na 

Kolegium rektora pak proběhla pod vedením Z. Pavlačkové, vedoucí Odboru výzkumu a vývoje VUT, 

a zástupců FA a FaVU (vč. proděkanky pro vědu a kvalitu M. Žáčkové) schůzka ohledně nastavení 

této evaluace na uměleckých fakultách univerzity. 

▪ T. Hrůza požádal děkana o aktuální informace k vymístění fakulty po dobu rekonstrukce areálu Údolní 53. 

Děkan sdělil, že od posledního jednání AS FaVU dne 20. 3. 2024 k novým skutečnostem nedošlo, 

Technicko-provozní odbor Rektorátu VUT, jmenovitě I. Chalupová, zatím vyhodnocuje poměr potřebných 

investic do objektů na Kraví Hoře nutných ke změně jejich účelu využívání ke vzdělávací činnosti 

v kombinaci s ušlým ziskem od nájemců a nabídky na vymístění fakulty v objektech, kde by VUT muselo 

hradit nájem (např. Plynárenská). V návazné krátké diskuzi děkan zopakoval, že stěhování fakulty ze 

současných objektů je plánováno na dobu mezi semestry akad. r. 2024/2025. 

▪ Děkan informoval, že dne 27. 3. 2024 proběhla několikahodinová schůzka vedení VUT a vedení FaVU 

nad Plánem realizace Strategického záměrem FaVU VUT pro rok 2024 (viz Informační tabuli), kterého se 

vedle rektora L. Janíčka účastnili také kvestorka D. Němcová, kancléř K. Gregorek a prorektoři 

a prorektorky V. Maša, M. Weiter, I. Šimberová, M. Houser a V. Sedláková. Fakultu navštívil také vedoucí 

Odboru rozvoje a analýz VUT S. Škapa. Vedení VUT s managementem FaVU projevilo spokojenost 

a uznání, že při strategických rozhodnutích vychází z pečlivých analýz a zmapování prostředí. Děkan 

na SharePoint AS FaVU nasdílí podkladovou prezentaci, na jejímž podkladě probírání strategických 

témat proběhlo. 

▪ T. Hrůza přítomné informoval, že z vystoupení rektora v EK AS VUT a na zasedání AS VUT vyznělo, 

že je na fakultě osoba, která vystupuje v neprospěch zahájené rekonstrukce areálu VUT na Údolní 53, 

a zeptal se, zda by fakulta neměla zareagovat. V návazné diskuzi děkan informoval o detailech výše 

zmíněné schůzky s vedením VUT dne 27. 3. 2024, v jejímž závěru se řešilo (zejm. kancléř a kvestorka) 

i načasování fakultou pořádané akce v aule fakulty ve stejný den, tj. 27. 3. 2024 (viz 

www.favu.vut.cz/f26745/d255548). Vedení univerzity mělo obavy, aby se VUT nedostalo do horšího 

mediálního obrazu, než se stalo např. článkem na portále seznamzprávy.cz ze dne 23. 3. 2024 (viz 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/ombudsman#souvisejici-odkazy
https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/ombudsman#souvisejici-odkazy
https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/akademicky-senat/f26521/d256021
https://www.favu.vut.cz/fakulta/informacni-tabule/strategicky-zamer/f26607/d254945
http://www.favu.vut.cz/f26745/d255548
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Vybourání „kolébky“ univerzitního školství), v kterém jsou anonymně citovány názory osoby z FaVU. 

Přestože je v článku řada zavádějících informací, která lze snadno dementovat, vedení univerzity 

nechtělo pořádat v aule další veřejné akce. Kvestorka nicméně ponechala na děkanovi fakulty finální 

rozhodnutí o konání či nekonání této konkrétní akce. Děkan konání akce „Aula: Anatomie paměti“ 

odsouhlasil, neboť souzní s doporučením moderátorky akce Š. Svobodovou, že nemělo smysl přednášky 

dále odkládat a že je vhodné o rekonstrukci debatovat otevřeně. V následující diskuzi J. Kořínková 

informovala AS FaVU o tom, že se žádným způsobem aktivně nepodílela na podání podnětu na opětovné 

prohlášení areálu Údolní 53 nemovitou památkou, o celé věci pouze informovala proděkana pro dislokaci 

a AS FaVU. Areál spadá do skupiny tzv. pozdě zapsaných památek, u kterých NPÚ postupně 

vypracovává návrhy na prohlášení, areál Údolní 53 se nyní dostal na řadu. Celá záležitost je iniciativou 

NPÚ a nevychází z Fakulty výtvarných umění VUT. Vedení univerzity si tuto skutečnost bohužel vyložilo 

poněkud nešťastně. Na počátku stála informace zaměstnance NPÚ ÚOP v Brně M. Kruntoráda, který 

J. Kořínkovou kontaktoval v jiné záležitosti (prosba o poskytnutí rukopisu monografie M. Lamla od 

prof. P. Šopáka a záležitost připravované rekonstrukce s FaVU sousedícího Ústavu soudního lékařství 

od téhož architekta). J. Kořínková informaci o možném „opětovném zpamátnění“ areálu Údolní 53 

obratem předala proděkanovi pro dislokaci FaVU a následně též AS FaVU na nejbližším zasedání. 

V dané době ani nyní nemá informaci o tom, v jaké fázi se návrh (nyní již projednaný Památkovou komisí 

NPÚ) nachází, závazná je skutečnost, že ve věci auly vydal stejný úřad v r. 2022 stanovisko, že aulu 

nelze památkově chránit. S touto informací přišel již dříve Investiční odbor rektorátu VUT a kvestorka. 

Skutečnost, že děkan obratem informoval Investiční odbor VUT o souvislosti mezi ní a NPÚ ÚOP v Brně, 

aniž by v dané věci NPÚ nejprve sám kontaktoval a zjistil, jak se věci mají, dle J. Kořínkové způsobilo, že 

se v očích vedení univerzity stala hlavním aktérem, co se týče komunikace s médii ve věci blížícího se 

bourání auly, přestože to tak zřejmě nezamýšlel. Tímto způsobem ji jednání děkana poškodilo, ačkoliv to 

nebylo cílem. Z vedení ji ve věci medializace nikdo nekontaktoval, proběhla jedna schůzka s kvestorkou 

a telefonické rozhovory s Ing. Marvanem, kde situaci uvedla na pravou míru. Žádné schůzky 

s prorektorem M. Houserem se nezúčastnila. J. Kořínková dále uvedla, že s médii nejednala, a to přesto, 

že sama působila a působí v redakci různých médií. Svůj alternativní názor na nahrazení auly školní 

galerií vždy jasně vyjádřila coby členka Dislokační komise FaVU během jednání, což považuje za 

legitimní. Váží si podpory děkana FaVU, který umožnil uspořádání poslední veřejné přednášky v aule, 

která se týkala její historie. Akce proběhla důstojně a v poklidu, žádné novináře na akci J. Kořínková 

nezaznamenala. Děkan poznamenal, že některé skutečnosti proběhly jiným způsobem a v jiném 

časovém sledu, než jak se dnes interpretuje. Podstatné podle něj ale zůstává, že informování 

Investičního odboru VUT, resp. zaměstnavatele, o skutečnostech, které by mohly mít na velkou investiční 

akci univerzity zásadní dopad, je povinností každého zaměstnance, natož členů samosprávných orgánů 

fakulty, tedy hlavně děkana a akademického senátu. Pokud taková informace na veřejném zasedání 

fakultního senátu zazní, je povinností fakulty s dostupnými informacemi relevantní odbory rektorátu 

seznámit. Úkolem děkana není komunikovat s NPÚ a ověřovat si informace, zejm. ty, které mají ve 

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-vybourani-kolebky-univerzitniho-skolstvi-experti-se-prou-o-osud-auly-248265


 

 

 

Fakulta výtvarných umění VUT / Údolní 244/53 / 602 00 / Brno  

T: 541 146 850 / IČ: 00216305, DIČ: CZ00216305 / www.favu.vut.cz 4 

výhradní kompetenci rektorátní odbory a vedení univerzity. V této konkrétní věci děkan věří jak 

Investičními odboru VUT, že se jednotlivé fáze projektu rekonstrukce dějí v souladu se všemi 

zainteresovanými stranami (tedy i památkáři, což se potvrdilo), tak důvěřuje vyjádření senátorů 

a senátorek, zvlášť, když jde o informace z jejich odbornosti a profesního zájmu. Děkan nemá potřebu, 

čas ani mandát všechny informace prověřovat. Investičnímu odboru VUT – v souladu s domluvou, která 

proběhla přímo na tehdejším zasedání akademického senátu – děkan poslal pouze citaci odstavce 

z oficiálního veřejného zápisu senátu ze dne 14. 2. 2024, který do zápisu zformulovala sama 

J. Kořínková. Samotná medializace rekonstrukce proběhla až později a s touto informací nesouvisela. 

Děkan dále sdělil, že nespojoval jakékoli konkrétní jméno z FaVU s negativní medializací rekonstrukce 

areálu a ani nikdy neinformoval v tomto smyslu vedení univerzity. T. Hrůza potvrdil, že rektor ve svých 

vyjádřeních konkrétní osobu nejmenoval. Debata o podobě projektu rekonstrukce se však podle rektora 

odehrává minimálně od roku 2018, kdy byla možnost podobu projektu zásadněji ovlivnit, variant 

rekonstrukce bylo několik. Oproti původním vítězným návrhům se aula, resp. budova U5, nebourá, mění 

se však vnitřní dispoziční uspořádání a funkcionalita budovy, jak se na tom shodly orgány dotčených 

fakult i univerzity. Děkan závěrem dodal, že kvestorka VUT obdržela od proděkana pro vnější vztahy 

Fakulty architektury R. Koryčánka v souvislosti s akcí v aule dne 27. 3. 2024 informaci 

o bezproblémovém proběhnutí přednášek s dovětkem, že samotná událost podle něj naplnila to, co měla 

přinést, tj. odborný dialog o významu stavby, která získá novou podobu a kvalitu v souladu s potřebami 

uživatelů rekonstruovaného areálu. 

 

5. Různé 

▪ K. Bařina informoval o odpovědi jménem AS FaVU na podnět studentů a studentek Ateliéru tělového 

designu, ve kterém specifikovali prozatím jednu akci na podporu Palestiny. Požadují po AS FaVU 

spolupráci při zajištění finančních prostředků, prostor a propagaci akce. Studentům a studentkám byl 

předsedou AS FaVU zaslán dopis s informací o končícím mandátu AS FaVU a postoupení podnětu 

AS FaVU s mandátem od 3. 4. 2024. V otázkách finančních požadavků, produkce, prostor a propagace 

byli studující odkázání na vedení fakulty. Děkan potvrdil, že s jednou z iniciátorek již vstoupil do e-mailové 

komunikace a přislíbil finanční alokaci na pokrytí vzdělávacích aktivit souvisejících s tímto tématem. 

▪ J. Kořínková vznesla dotaz na termín nejbližšího jednání Rady studijních programů. Dotaz zodpověděl 

V. Magid, předseda Rady studijních programů Volné umění a Design, který se dostavil na navazující 

ustavující zasedání AS FaVU, a informoval o nejbližším termínu jednání rady dne 19. 4. 2024. 

▪ K. Bařina i děkan poděkovali senátorům a senátorkám za odvedenou práci v AS FaVU ve volebním 

období 2021 až 2024. 

 

Zapsala:  Jana di Lenardo 

Schválili: Lenka Klodová, předsedkyně AS FaVU 

  Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU 
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